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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A határozott idejű szerződéssel rendelkező 
kismamákat nem jár a védelem?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

A  választókerületemből  érkezett  hozzám  egy  megkeresés,  amit  úgy  gondoltam,  mindenképp
továbbítanék Önnek, hiszen egy sokakat érintő problémáról esik benne szó.

Adott egy hölgy, akit májustól határozott idejű szerződéssel foglalkoztat a munkáltatója, október
31-ig.  Ez  a  munkáltató  a  Szatmari  Irgalmas  Nővérek  Szent  Vince  Szociális  Otthona,  amely
Esztergomban található és egyházi fenntartású. Az említett hölgy újra anyai örömök elé néz, de
korából adódóan veszélyeztett terhes, így az orvos el is tiltja a munkavégzéstől. Erről értesítette a
munkáltatóját, aki a napokban közölte vele, hogy nem kívánja meghosszabbítani a szerződését. Ha
anyagi  oldalról  nézzük,  akkor  nyilván  a  munkáltató  reakciója  még  érthető  is  lenne,  emberi
vonatkozásban azonban pont az egyháztól nem várná ezt az ember. Gordiuszi csomó.

Azonban itt jön a képbe az állam szerepe, ugyanis a kismama a határozatlan idejű szerződéssel (és
munkahellyel) rendelkezőkkel ellentétben a következő időszakban hátrányban lesz a támogatások
terén. Látható, hogy itt egyáltalán nem munkakerülésről van szó, hanem egész egyszerűen arról a
szerencsétlen helyzetről, hogy valaki határozott idejű szerződése alatt lesz várandós.

Azt gondolom, hogy egy valóban a családok mellett álló kormánynak a fenti helyzet ellen fel kell
lépnie és védelmet kell biztosítani minden várandós kismamának, teljesen mindegy, hogy határozott
vagy határozatlan időre szól a munkaszerződése.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Asszonyt, hogy kívánnak-e lépéseket tenni a
fenti  eset  kapcsán,  hogy  minden  várandós  kismama  védelem  alatt  álljon  a  szociális



támogatások terén?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Nunkovics Tibor
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